
 
 

 
 
Maastricht, Algemene Beschouwing van 2018 
 

Mevrouw de voorzitter 
En leden College en gemeenteraad 

 
In de allereerste zin van de aangeboden begroting van 

2018 staat, er is geen enkele andere stad in het land 
die dit Maastricht nadoet.  

Dit zou de Limburger op 6 mei 2017 hebben 
geschreven. 

Dit is een zeer mooie openingszin maar niet alles wat 
de Limburger schrijft is waar maar toch wil de MV 

Fractie het college, ambtenaren, griffie en bodes 
bedanken dat wij als Gemeenteraad op een prettige 

manier ons werk konden doen. 
Het moet gezegd worden, de driehonderd pagina’s van 

deze begroting waren prettig te lezen. 
Zo, dat waren voldoende complimenten aan het college 

aangeboden door ons als oppositiepartij. 
Mevrouw de voorzitter, de Maastrichtse volkspartij 

heeft er voor gekozen door haar werkwijze in het jaar 

2018 uit te roepen als jaar voor de buurt en 
buurtnetwerken. Waarom hebben wij dit gedaan, welnu 

onze slogan is zoals u en de raad weet, omzien naar 
elkaar.  

Dat omzien gebeurt als eerste in eigen buurt, daar kun 
je ontdekken hoe medebuurtgenoten elkaar nodig 

hebben.  



 

 
 

Ook hebben wij geconstateerd dat buurtnetwerken te 
weinig aandacht krijgen van uw college. 

Op een bijeenkomst enkele dagen geleden in 
Malpertuis waren alle fracties met een 

vertegenwoordiger aanwezig. 
Daar vernamen wij, wat we al vermoedde, dat er te 

weinig naar hen geluisterd werd. 
We realiseren ons te weinig welke belangrijke 

informatie zij ons kunnen geven over wat er leeft in de 
buurt. B.v. ook welke noden er zijn. Dit kan alleen 

maar ontdekt worden door meer overleg en deze 
buurtnetwerken serieus te nemen. 

Wij als fractie van de MV gaan ook hier kijken, niet 
waar onze burgers denken recht op te hebben, nee, 

We gaan kijken wat ze nodig hebben. 
 

Voorzitter, nu willen wij het geheugen van de 
gemeenteraad weer opfrissen als het gaat over onze 

standpunten die door de meerderheid van de collega’s 
niet zijn gedeeld.  

1 De tram Maastricht-Hasselt 
Het word steeds duidelijker dat een 

miljoeneninvestering voor dit kleine traject alleen 
acceptabel zou zijn als het via het bestaande spoor zou 

rijden wat dan veel minder zou gaan kosten. 
Ik herinner de raad aan het vernietigend rapport van 

Twijnstra en Gudde. 
Ons advies blijft, we kunnen onze euro’s beter aan 

andere doelen besteden. 
2 Werkwijze in de gemeenteraad. 

Het hamertje tik is ingehaald doordat men niet meer in 
de raad mag spreken als er in de raadsronde al over 



gesproken is. We willen dat dit teruggedraaid gaat 

worden in het regelement van orde. 
 

3 Dringend vragen wij aan het college om bij de 
regering er op aan te dringen het vreemdelingenbeleid 

het z.g. kinderpardon in te trekken. 
Het kan toch niet zo zijn dat kinderen die hier geboren 

zijn, onze taal spreken op school zitten en terug 
gestuurd worden naar het land van hun ouders. 

4 Ook zal alles uit de kast gehaald moeten worden door 
de portefeuillehouder de 8 miljoen bezuiniging voor 

kwetsbare jongeren ongedaan te maken. 
5 Voorzitter we zijn tot de pijnlijke conclusie gekomen 

dat de leverancier van de rolstoelen n.l. Wel zorg niet 
kan voldoen aan de service verstrekking. 

Men moet heel lang wachten voor dat men geholpen 
wordt. Wij pleiten er voor een tweede leverancier mee 

te laten doen. Dankbaar zijn we dat de 
portefeuillehouder wethouder Gerats op ons verzoek de 

platforms uit het Heuvelland bij elkaar gaat roepen om 
dit te bespreken. 

6 Nog steeds blijft het ons ergeren dat de 
toegankelijkheid onvoldoende is zoals b.v.bij bioscoop 

Pathe en Lumiere. Dit moet toch vooraf bij de 
vergunningverlening bekeken worden. 

Het uitstekend manifest, wonen en zorg in Maastricht 
van Stichting, samen onbeperkt, kan een ieder er op 

wijzen wat hiervoor nodig is. 
Een ander punt waar mijn fractie zich druk over 

gemaakt heeft, hoe de uitvoering van de 
vrijwilligersprijs is ingevuld. 

Geen comités meer of groepen allen maar individuele 
prijswinnaars, wij komen hier later op terug om u te 

laten weten wat wij als MV fractie hier van vinden. 



Een prijs waar we zo trots op waren is door dit college 

gedevalueerd tot een politiek beïnvloedbare inmenging.  
 

 
 

Het rapport klimaatbegroting 2018 is in onze fractie 
goed ontvangen. Jammer is dat de oplossing van 

zonnepanelen op monumenten nog niet mogelijk is. 
Onze stad kent veel dergelijke gebouwen en woningen 

waarvan de eigenaren graag zouden meedoen. We 
vragen aandacht van de portefeuillehouder over dit 

probleem om zo snel mogelijk te komen tot een 
beeldkwaliteitsplan dat zonnepanelen de stad gericht 

maken. Tegen Groen Links zouden wij willen zeggen, 
wij lopen niet voorop, wie is tegen zonnepanelen 

binnen de singels en de Timmerfabriek, zij steken hun 
hand op. 

Voorzitter, wij blijven als fractie vragen houden hoe de 
Gemeente omgaat met de verkoop en biedingen bij het 

sociaal Maatschappelijk vastgoed. 
De voorbeelden zoals Citycentrum en Lumiere geven 

ons geen vertrouwen dat er rekening wordt gehouden 
met het sociaal Maatschappelijk werk dat dringend 

huisvesting nodig heeft. We hebben al vaker bepleit dat 
het sociaal maatschappelijk werk niet moet hoeven te 

concurreren tegen de economische verkoopprijzen.  
We zien niets staan in de begroting van 2018 hoe we 

omgaan met de culturele broedplaatsen dit verbaasd 
ons omdat b.v. het Landbouwbelang moet vertrekken 

en daar geen geld voor gereserveerd is in de begroting. 
Voorzitter, als wij spreken als fractie van de MV over 

omzien naar elkaar en niet kijken waar mensen recht 
op hebben maar wat ze nodig hebben dan heeft in het 

bijzonder onze aandacht de armoede die veel te hoog 
is in Maastricht. We weten dat uw college en zeker de 



portefeuillehouder daarmee bezig is en de raad daarbij 

betrekt. Desalniettemin vinden wij dat de complete 
nota armoedebeleid veel te lang op zich laat wachten. 

 
Tot slot wil ik zeggen ondanks de vele vragen en 

opmerkingen, wij zullen deze begroting steunen. 
Nogmaals, dank voor het vele werk aan eenieder die 

onze stad, waar we allen zo gek op zijn een stevig 
beleid voor 2018 voor leggen. 

 
Jan Hoen Fractievoorzitter Maastrichtse Volkspartij 

 
Indienen motie MV/CDA Toegankelijkheid Lumiere 

 
 

 

 
 


